
Protokół z posiedzenia KDO Środowisko 

w dniu 24 sierpnia 2022 r. o godz. 17:00 w trybie online 

 

Posiedzenie otworzył przewodniczący KDO Środowisko witając gości oraz przedstawicieli 

organizacji uczestniczących w KDO. Lista obecności członków KDO stanowi załącznik nr 1 do 

tego protokołu. Członek KDO Pan Marek Smolarkiewicz zgłosił włączenie do porządku obrad 

tematu zanieczyszczenia rzek. Przewodniczący wyraził zdanie przeciwne, argumentując, że 

choć jest to temat bardzo ważny, to jest on zbyt obszerny na włączenie go jako drugi główny 

temat spotkania, oraz że zaproszeni zostali goście do dyskusji nad wcześniej zaplanowanym 

tematem głównym – ochroną drzew. Przewodniczący zaproponował, aby temat 

zanieczyszczenia rzek został poruszony w punkcie wolne głosy i wnioski. Po krótkiej dyskusji 

w której uczestniczyło również kilku innych uczestników spotkania przewodniczący poddał 

propozycję zmiany porządku obrad pod głosowanie. Większość członków KDO obecna na 

spotkaniu była za zachowaniem porządku obrad i nie dodawaniem drugiego dużego tematu.  

 

Przyjęty porządek obrad był następujący: 

1. Powitanie gości i uczestników posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Wprowadzenie do tematu i dyskusja na temat wdrażania przyjętych w maju 
Zarządzeniem Prezydenta Poznania Standardów ochrony drzew – dlaczego w wielu 
przypadkach te standardy nie działają. 

4. Wolne głosy i wnioski 

5. Podsumowanie i zakończenie spotkania 

 

Na posiedzenie zaproszeni zostali: 

1. Pan Jacek Jaśkowiak – Prezydent Miasta Poznania 

2. Pan Bartosz Guss – Zastępca Prezydenta Miasta Poznania 

3. Pan Marek Woźniak – Marszałek Województwa Wielkopolskiego 

4. Pani Małgorzata Knapczyk – Dyrektor Departamentu Korzystania i Informacji o 

Środowisku UMWW 

5. Pani Justyna Litka – Prezes Zarządu Poznańskich Inwestycji Miejskich Sp. z o.o. 

6. Pani Magdalena Żmuda – Dyrektor Wydziału Kształtowania i Ochrony Środowiska 

7. Pani Izabela Dutkowiak – Zastępca dyrektora ds. ochrony zieleni i ocen oddziaływania 

(WKiOŚ) 

8. Pani Katarzyna Maślińska – Kierownik Oddziału Ochrony Zieleni WKiOŚ 

9. Pan Szymon Prymas – Dyrektor Zarządu Zieleni Miejskiej 

10. Pan Mieczysław Broński – Dyrektor Zakładu Lasów Poznańskich 

11. Pan Grzegorz Kamiński – Dyrektor Biura Koordynacji Projektów i Rewitalizacji Miasta 

12. Pan Krzysztof Olejniczak – Dyrektor Zarządu Dróg Miejskich 



13. Pani Agnieszka Szulc – Naczelnik Wydziału Terenów Zieleni ZDM 

14. Pani Joanna Bielawska – Pałczyńska – Dyrektor Biura Miejskiego Konserwatora Zabytków 

15. Pan Jan Gosiewski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 

16. Pan Łukasz Miadziołko – Dyrektor Poznańskich Ośrodków Sportu i Rekreacji 

17. Pan Przemysław Foligowski – Dyrektor Wydziału Oświaty 

18. Pan Tomasz Kobierski – Prezes Zarządu Międzynarodowych Targów Poznańskich 

19. Pan Tomasz Lewandowski – Prezes Zarządu Komunalnych Zasobów Lokalowych 

20. Pan Paweł Chudziński – Prezes Zarządu Aquanet S.A. 

21. Pan Piotr Sobczak – Dyrektor Wydziału Urbanistyki i Architektury 

22. Stowarzyszenie Architektów Polskich Oddział Poznań 

23. Stowarzyszenie Polskich Architektów Krajobrazu Oddział Wielkopolski 

24. Członkowie powołanej przez Prezydenta Poznania Rady Konsultacyjnej ds. Ochrony 

Środowiska i Klimatu 

25. Członkowie Komisji Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

26. Członkowie Komisji Polityki Przestrzennej i Rewitalizacji 

27. Członkowie Komisji Dialogu Obywatelskiego Środowisko 

28. oraz szereg innych osób. 

 

Posiedzenie było nagrywane. Nagranie jest w posiadaniu Wydziału Kształtowania i Ochrony 

Środowiska Urzędu Miasta Poznania. 

 

Ad. 3  

Wprowadzenie do tematu w postaci zdjęć lub krótkich prezentacji przedstawili członkowie 

KDO Środowisko, kolejno: Robert Kalak, Aneta Mikołajczyk oraz Wiesław Rygielski, wskazując 

zarówno przykłady uszkadzania drzew podczas prac inwestycyjnych lub remontowych (w 

tym przykłady inwestycji miejskich już po przyjęciu w maju Zarządzeniem Prezydenta 

Poznania Standardów ochrony drzew), jak i przykłady właściwego podejścia do drzew przy 

takich pracach. Po prezentacjach rozpoczęła się dyskusja, w której ze strony WKiOŚ oraz 

Poznańskich Inwestycji Miejskich Sp. z o.o. padły informacje o już podjętych, lub 

planowanych, działaniach mających na celu m.in. wdrożenie Standardów ochrony drzew. 

Dyrektor WKiOŚ Pani Magdalena Żmuda zapowiedziała kolejne szkolenia wewnętrzne w 

zakresie wprowadzonych Standardów ochrony drzew, oraz powiedziała o podjętych 

działaniach zmierzających do zmiany prawa na poziomie centralnym, w postaci wniosku o 

zwiększenie kar za niszczenie drzew. Pani Barbara Plenzler-Horvath, dyrektor ds. 

przygotowania i realizacji inwestycji w spółce Poznańskie Inwestycje Miejskie powiedziała o 

wprowadzonych w lipcu zmianach we wzorach umów wdrażających Standardy ochrony 

drzew. Zmiany te nie dotyczą jednak wcześniejszych umów.  

W dalszej części dyskusji głos zabrali również inni goście w tym kolejni przedstawiciele 

wydziałów i spółek miasta Poznania, przedstawiciele Rady Miasta Poznania, oraz członkowie 

KDO Środowisko.  

 



Ad. 4 
W wolnych głosach i wnioskach Pani radna Sara Szynkowska vel Sęk wywołała temat 

Wartostrady przez Łęgi Dębińskie.  W tym temacie wypowiedzieli się: Pani Prof. Anna 
Januchta-Szostak,  Dyrektor WKiOŚ Pani Magdalena Żmuda,  przedstawiciel Zakładu Lasów 
Poznańskich Pan Łukasz Polakowski, zapowiadając potrzebę ochrony Dębiny, oraz m.in. brak 
wycinek, i brak oświetlenia na planowanym odcinku Wartostrady.  

Kolejny glos zabrał członek KDO Środowisko Tomasz Knioła z Klubu Przyrodników wskazując 
różne zagrożenia dla doliny Warty w Poznaniu m.in. jako korytarza migracyjnego dla 
zwierząt. Wspomniał m.in. o hałasie i intensywnym oświetleniu od klubu Na Fali oraz innych 
klubach nad Wartą. W tym temacie głos zabrała m.in. Pani Dyrektor Katarzyna Podlewska z 
Wydziału Urbanistyki i Architektury, która wspomniała potrzebę jak najszybszego zajęcia się 
sprawą koncepcji dla doliny Warty, być może z pomocą szerszego zespołu doradczego, zanim 
wydawane będą zezwolenia tymczasowe na kolejny sezon. Pani Dyrektor Magdalena Żmuda 
zaproponowała wprowadzenie ograniczeń hałasu w umowach dzierżawnych. 

Kolejny głos w wolnych głosach i wnioskach zabrał członek KDO Środowisko Lechosław 
Lerczak ze stowarzyszenia My Poznaniacy, który poruszył kilka tematów: Stadion Szyca, Park 
Rataje oraz odsłonięcie murala z jerzykami upamiętniającego Kubę Kotnarowskiego.  

Magdalena Garczarczyk wspomniała o problemie imprez masowych na ternach zieleni. 
Zapowiadany wcześniej temat zanieczyszczenia rzek nie został poruszony w wolnych 

głosach i wnioskach, ze względu na nieobecność na tej części spotkania Pana Marka 
Smolarkiewicza.  

 

 

Robert Kalak 

Przewodniczący KDO Środowisko 

Poznań, 18 września 2022 r. 

 
Załączniki: 

1. Lista obecności członków KDO Środowisko na posiedzeniu. 

  



Załącznik nr 1 do Protokołu z posiedzenia KDO Środowisko 

w dniu 24 sierpnia 2022 r. o godz. 17:00 w trybie online 

 

Lista obecności członków KDO Środowisko na posiedzeniu 

  

Obecność 2022.08.24           
1 - Obecny                                

0 - Nieobecny 

Agencja Informacji i Ochrony 
Środowiska 

0 

Fundacja „Na Straży Przyrody”  1 

Klub Przyrodników Koło Poznańskie 1 

Polski Klub Ekologiczny Okręg 
Wielkopolski 

0 

Polski Klub Ekologiczny - 
Wielkopolska 

0 

Stowarzyszenie „Krzyżanka” 0 

Stowarzyszenie Centrum Promocji 
Ekorozwoju 

0 

Stowarzyszenie My Poznaniacy 1 

Stowarzyszenie „Prawo do Miasta” 1 

Towarzystwo Miłośników Miasta 
Poznania 

0 

Stowarzyszenie Morasko XXI 1 

Stowarzyszenie Kolektyw Kąpielisko 1 

Fundacja Strefa Zieleni 1 

Stowarzyszenie Prawo do Przyrody 1 

Stowarzyszenie Koalicja Zazieleń 
Poznań 

1 

WKiOŚ 1 

Obecnych 10 

Łączna liczba członków KDO 16 

Kworum Jest Kworum 

Za   

Wstrzymuje się   

Przeciw   

Wynik głosowania   

 


